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نفر اول اردو، حقوق 
المپیکی می گیرد

کمیته ملی المپیک از 
این ماه به المپیکی ها 

حقوق می دهد. به 
گفته مدیر تیم های 

ملی دوچرخه سواری، 
بین 3 رکابزن انتخابی، 

نفر اصلی حقوق 
می گیرد: »درست 

است که سه نفر در 
اردوی المپیک تمرین 
می کنند، اما نفر اول 

تیم  حقوق کمیته ملی 
المپیک را می گیرد و 
دو نفر دیگر ذخیره 

هستند تا اگر نفر اول 
شرایطش خوب نبود یا 
خدای ناکرده مصدوم 

شد، دست ما برای 
جایگزینی باز باشد. هر 
چند باید دوچرخه سوار 

المپیکی را هم سر 
موعد مقرر معرفی 

کنیم.«

ZOOM

علی جوادی:

شورای اندیشه ورز، نقطه عطف ورزش تهران است

علــی جــوادی مدیــرکل ورزش و جوانان تهران در جلســه »شــورای اندیشــه 
ورز« ورزش تهــران گفــت: »اگــر بخواهیــم به ورزش کشــور خدمــت کنیم و 
ورزش کشــور را در همــه ابعــاد، مؤلفه هــا و شــاخص ها رشــد بدهیــم، تنها 
راهکارش این اســت که ورزش تهران را رشــد بدهیم. مرکز کانون آفرینی و 
موج آفرینــی فقــط و فقــط در تهران می تواند شــروع شــود. این جلســه  قرار 

اســت ورزش کشــور را تکان و رشــد دهد.«

علی فتحی گنجی:

مسئولان می دانند در چه شرایطی تمرین می کنم؟

علی فتحی گنجی، رکورددار پرتاب نیزه، این روزها حسابی از مسئولان استان 
لرستان شاکی است و گفت: »همیشه با کمترین امکانات و توقع دنبال 
افتخارآفرینی برای کشورم بوده ام. 8 ماه مانده به المپیک از مسئولان استان 
می خواهم که به وعده هایشان عمل کنند. حدود ۳۰ مدال برای استان 
گرفته ام، بدون اینکه  حمایتی از سوی مسئولان استان لرستان شوم. 8 ماه 
مانده به المپیک مسئولان ورزش می دانند در چه شرایطی تمرین می کنم؟«

جلسه ستاد آمادگی 
تیم های ملی برای 
بازی های آسیایی 

۲۰۲۵ چین
دگی   ما آ د  ستا جلسه  لین  و ا
زی های  تیم های ملی برای با
آسیایی زمستانی ۲۰۲۵ به منظور 
برنامه ریزی حضور مسئولان و 
اعضای هیأت رئیسه فدراسیون، 
رؤسای انجمن ها و کمیته های 

ورزشی برگزار شد.
 عباس نظریان رئیس فدراسیون 
اسکی و ورزش های زمستانی، 
مرتضی ساوه شمشکی نایب 
رئیس اول، فاطمه کیادربندسری 
نایب رئیس بانوان، بهرام ساوه 
شمشکی دبیر فدراسیون، محمود 
عبداللهی رئیس کمیته کرلینگ، 
وادی خیل رئیس انجمن اسکیت 
روی یخ، کاوه صدقی رئیس 
انجمن هاکی روی یخ، مصطفی 
میرهاشمی نایب رئیس کمیته 
اسکی صحرانوردی و مدیر فنی 
تیم های ملی صحرانوردی، علیداد 
ساوه شمشکی سرپرست کمیته 
آلپاین و مدیر فنی تیم های ملی 
آلپاین، پیمان جانی رئیس کمیته 
اسنوبرد و فری استایل، رحمانیان 
عضو هیأت رئیسه و امیرعباس 
تقی زاده خزانه دار فدراسیون در 

این جلسه حضور داشتند.
آنها در این جلسه با همفکری در 
خصوص نحوه برنامه ریزی برای 
۱۴ ماه آینده، به ویژه بازی های 
آسیایی زمستانی در سال ۲۰۲۵ 
بعد از ارائه وضعیت مسابقات، 
وضعیت فدراسیون و  وضعیت 
موجود رشته ها و انجمن ها توسط 
رئیس فدراسیون، سایر اعضا هم 
درباره نحوه برنامه ریزی و اجرای 

هرچه بهتر تبادل نظر کردند.
قرار است در بازی های آسیایی 
زمستانی، علاوه بر رشته های 
لپاین، اسنوبرد و صحرانوردی  آ
ن  شا ملی پو ر  لین با و ا ی  برا
رشته های کرلینگ، هاکی روی 
یخ  و اسکیت روی یخ و بیاتلون 

هم حضور داشته باشند.
ه  رگرو کا یک  د  یجا ا د  پیشنها
برای پیشبرد  قتصادی ویژه  ا
اهداف، تعیین جدول زمانی و 
برنامه عملیاتی و برنامه فنی از 
طرف کمیته های رشته های حاضر 
در بازی ها و اولویت بندی و ارزیابی 
وضعیت حضور در هاربین درباره 
مسائل مدیریتی و برنامه ریزی این 
رویداد از جمله موارد مطرح شده 

در این نشست بود.
در این جلسه مقرر شد طبق 
 ۱۴ برنامه ریزی صورت گرفته  
ر  برگزا م  عزا ا ن  زما تا  جلسه 
شود و انعکاس رسانه ای برای 
هرچه مثبت تر شدن نگاه ها به 
اسکی و ورزش های زمستانی و 
همکاری و همراهی هرچه بیشتر 
با نمایندگان و اصحاب رسانه، 
وزارت ورزش و جوانان و کمیته 
ملی المپیک از جمله مباحث 

مطرح شده در این نشست بود.
 دریافت گزارش و برنامه های 
فنی بخش های مختلف، دستور 
جلسه آتی این نشست خواهد 

بود.
در این نشست همچنین با اشاره 
به فرمایشات مقام معظم رهبری 
در خصوص »ورزش قوی برای 
ایران قوی« در موضوعات مرتبط 
با مسکن و اشتغال ورزشکاران، 
اتخاذ تدبیر مناسب برای انتخاب 
مربیان، نگاه پدرانه مسئولان 
ش  ز ر و مختلف  ی  بخش ها
زمستانی، تمرکز بر فرهنگ سازی 
و اخلاق مداری و جمع بندی توسط 
رئیس فدراسیون مقرر شد کلیه 
تیم های ملی و رؤسای کمیته های 
مختلف در خصوص برنامه ریزی 
مجزا و نظارت دقیق و شایسته 
بر فعالیت های اردویی، اعزامی 
و تمرینات تیم های ملی در دو 
قایان به طور  بخش بانوان و آ
مجزا دقت نظر داشته باشند و با 
تفکیک کامل بخش های بانوان 
به مسئولان بانوان و انجمن ها 
اختصاص یابد و بخش های آقایان 
نیز توسط مسئولان مربوطه 

مدیریت شود.

 zخبر

بردیا سعادت

بالاتر از غول های والیبال دنیا

بردیــا ســعادت بازیکــن ایرانــی تیــم والیبــال آلانیــا اســپور، ایــن روزهــا بــا 
درخشــش در لیــگ ترکیــه یک ســر و گردن بالاتــر از غول های دنیاســت. او 
با شــماره 6 آلانیا اســپور هر ســت  5/1۳ امتیاز برای تیمش گرفته و با ۲۰۰ 
امتیازی که از بازی در ۳9 ست گرفته، ماشین امتیازآوری لیگ ترکیه شده 
اســت. حتــی بالاتــر از گــروزر آلمانــی 195 امتیازی که در تعقیب او اســت یا 

نیمیرعبدالعزیــزی کــه نفــر پنجم جدول امتیازآوری اســت.

پنجشنبه   16  آذر 1402  سال بیست و هفتم  شماره 7466    

حمیدرضا شینی گلف باز  باسابقه تیم نفت 
مسجدسلیمان یکی از ملی پوشان باتجربه 
ز برترین های  ا است که همیشه یکی 
گلف بوده و بازی های او در رقابت با 
همبازی هایش بسیار چشم نواز بوده است.

 از اردوهای تیم ملی چه خبر؟
خوشبختانه فدراسیون اردوهای تیم ملی 
را به بهترین نحو برگزار می کند. ما معمولاً 
7 یا ۱۰ روز تمرین می کنیم و دو روز، بیشتر 
مواقع چهارشنبه و پنجشنبه با هم مسابقه 
می دهیم که من در 7 سال اردونشینی، 

همیشه یکی از برترین ها بوده ام.
 تیم شما یعنی نفت مسجد سلیمان 

هم در هفته اول و دوم لیگ برتر 
بهترین نتیجه را گرفته.

بله، تیم نفت مسجد سلیمان همیشه یکی 
از مدعیان قهرمانی در لیگ برتر است. هفته 
دوم تیم منطقه آزاد اروند را با نتیجه ۵ - یک 
شکست دادیم. این برد انگیزه خوبی برای 
بازی بعد به ما داده، اما تیم ما همیشه با 
ملی حفاری اهواز کری خوانی دارد. البته این 
مسابقه دربی گلف محسوب می شود و برای 

علاقه مندان گلف جذابیت خاصی دارد.
 ورزش گلف را حرفه ای کار می کنی یا 

اینکه شغل دیگری هم داری؟
حرفه یا شغل اصلی من گلف نیست البته 
نه تنها من بلکه اکثر ملی پوشان، حرفه ای 
گلف را کار می کنند اما شغل اصلی آنها 
محسوب نمی شود، بلکه در اکثر سازمان ها 
و شرکت ها شاغل هستند. من مغازه خواربار 
فروشی دارم. گلف بازی فکری ام است. یک 
گلف باز در حال پیاده روی همیشه به فکر 
این است که در اقدام بعدی چطور ضربات 

تمام کننده ای بزند.
 تلخ ترین و شیرین ترین خاطرات 

ورزشی گلف خودتان را تعریف کنید.
قبل  به فصل  م  طره ا  شیرین ترین خا
برمی گردد؛ فصل قبل با اینکه انگشتان 
دستم بدجور آسیب دیده بود، اما با همان 
وضعیت بهترین عملکرد را داشتم و حتی 
با انگشت جراحی شده تیم ما یعنی نفت 
مسجد سلیمان قهرمان شد. در آن فصل 

من یکی از میادین گلف را با یک ضربه 
تمام کردم؛ با اتفاق نادر در گلف. بدترین 
خاطره ام برای سه سال پیش است؛ من با 
تیم نفت مسجد سلیمان قرارداد داشتم و 
اکثر ستاره های تیم آن سال از نفت مسجد 
سلیمان جدا شده بودند و تیم کاملاً خالی 
شده بود به همین دلیل خیلی ضعیف 
شدیم و هر روز شرایط برای تیم ما سخت 
می شد، تا اینکه تیم ما حذف شد و به جمع 
۴ تیم پایانی صعود نکرد. در آن سال خیلی 
ناراحت شدم و هیچ وقت این ناکامی را 

فراموش نمی کنم.
  گلف ایران شانس صعود به المپیک 

را دارد؟
خب، هر بازیکنی آرزو دارد سهمیه المپیک 
بگیرد. شاید من بیشتر از بازیکنان گلف 
مشتاقم تا المپیک را تجربه کنم. البته 
شرط صعود به المپیک آمادگی بازیکنان 
گلف است، ولی مشکل این است که هر 
دوره تعداد کمی به مسابقات گلف اعزام 
می شوند. شاید باور نکنید تا حالا سابقه 
نداشته که چهار بازیکن گلف ایرانی در 

مسابقات بین المللی شرکت کنند.
 فصل قبل سجاد کرم پور با اسکور 147 

اول شد و سعید براتی هم با اسکور 
154 مقام دوم را به دست آورد در حالی 
که شما با نتیجه مشابه سعید براتی به 
مقام سومی رسیدی. چه اتفاقی افتاد 

که شما را سوم اعلام کردند؟
بله من سوم شدم. فصل قبل در مسابقه 
با سعید براتی پایاپای امتیاز گرفتم و 
مسابقه هم با نتیجه مساوی ۱۵۴ به پایان 
رسید در حالی که می خواستیم یک میدان 
دیگر را برای نتیجه نهایی شروع کنیم تا نفر 
برتر مشخص شود من به خاطر رفاقتم با 
سعید تصمیم گرفتم نفر سوم باشم، به 
خاطر همین به ناظر مسابقات گفتم مرا 
نفر سوم اعلام کنند. او هم قبول کرد و 
مسابقه هم با سومی ام تمام شد. این 
اتفاق بازتاب هم داشت، چرا که خیلی از 
بازیکنان این کار مرا باور نداشتند؛ آنها فکر 
می کردند من مسابقه را ادامه می دهم، 
اما این طور نشد و همه هم تعجب کرده 
بودند، چرا چنین تصمیمی گرفتم. من 
رفاقت را به رقابت ترجیح دادم و به خاطر 
همین پشیمان هم نیستم و همیشه یک 
خاطره خوش گلف از آن رویداد در ذهنم 

یادآوری می شود.

درددل های ملی پوش باتجربه گلف

شینی: رفاقت را به 
رقابت ترجیح دادم

 zگلف

علی رضایی حسین آباد
خبرنگار

 چرا دوچرخه سوار جاده ایران
در تایم تریل المپیک نیست؟

تک چرخ رکابزن ایرانی 
روی جاده پاریس

دوچرخه ســواری ایــران در المپیــک ۲۰۲۴ پاریــس 
بــا تــک ســهمیه اش تنهــا در جــاده رقابــت می کنــد. 
در حالــی کــه معمــولاً دوچرخه ســواران جــاده در 
تایم تریــل هــم می تواننــد پــا بزننــد امــا ایــن بار ســهمیه 
المپیــک ایــران تنهــا مختــص مســابقه اســتقامت 
جــاده اســت و بــس. خبــری از اســم ایــران بیــن 
کشــورهایی کــه در مــاده تایم تریــل انفــرادی ســهمیه 

دارنــد، دیــده نمی شــود.
 

ما امتیاز سهمیه تایم تریل نگرفتیم
محمــود وفایــی مدیــر تیم هــای ملــی دوچرخه ســواری 
لمپیــک  ا »ســهمیه   : یــد می گو ره  بــا یــن  ا ر  د
دوچرخه ســواری کشــورها در مــواد اســتقامت، 
تایم تریــل و پیســت مشــخص شــده اســت. ســهمیه 
کشــورها طبــق رنکینــگ و امتیازات شــان بــرای مــواد 
تعییــن می شــود. تــک ســهمیه دوچرخه ســواری 
ایــران بــرای المپیــک هــم طبــق عملکرد در اســتقامت 
جــاده اســت و وقتــی اســم کشــور مــا بیــن کشــورهای 
تایم تریلــی نیســت، یعنــی در مســابقات بین المللــی 

امتیــازی کــه بایــد را نگرفته ایــم.«
 

قوانین جدید، کار را مجزا کرده
بــه گفتــه او تفــاوت ایــن تقســیم بندی به تغییر قوانین 
هــم ربــط دارد: »دوره هــای قبــل معمــولاً کســانی کــه 
ســهمیه جاده اســتقامت را می گرفتند، می توانستند 
در تایم تریــل هــم حاضــر شــوند امــا قوانیــن جدیــد، 
کار را مجــزا کــرده اســت. در واقــع بــا ســختگیری 
بیشــتر، ســهمیه ها هــم متفــاوت شــده اســت و در 
المپیک پاریس ۲۰۲۴ کشــورهایی که ســهمیه جاده 
اســتقامت را گرفته انــد، دیگــر نمی تواننــد در مــاده 
تایم تریــل هــم شــرکت کننــد، مگــر اینکــه امتیــاز لازم 

بــرای تایم تریــل را هــم گرفتــه باشــند.«
 

شرایط بد شد، اما...
وفایــی شــرایط را بــرای همــه کشــورها ســخت 
می دانــد: »اینکــه بــد شــد و شــانس رکابــزن مــا 
بــرای حضــور در مســابقه تایم تریــل از دســت 
رفتــه، هســت. ســال های قبــل دوچرخه ســواران در 

تورهــای بین المللــی جــاده شــرکت می کردنــد و بــا 
امتیازات شــان عــلاوه بــر ســه ســهمیه می توانســتند 
در تایم تریــل هــم پــا بزننــد و ایــن مــاده نیــاز بــه 
ســهمیه اختصاصــی نداشــت امــا در ســال های اخیــر 
حضــور در همــه مســابقات دوچرخه ســواری نیــاز بــه 
ســهمیه دارد. حتــی کار بــرای اروپایی هــا هــم راحــت 
نیســت. آنهــا هــم خیلــی ســخت می تواننــد ســهمیه 
 بگیرنــد، چــرا کــه رقابــت بیــن اروپایی هــا نزدیک تــر و 

سخت تر است.«
 

کمیته فنی؛ هفته آینده انتخاب می کند
کمیتــه فنــی فدراســیون دوچرخه ســواری بــرای 
انتخــاب تنهــا رکابــزن ایرانــی در المپیک پاریس هفته 
آینــده شــور می کنــد: »3-۲ دوچرخه ســوار ایرانــی، 
بــرای حضــور در المپیــک کاندیــدا هســتند کــه هفتــه 
آینــده کمیتــه فنــی فدراســیون در جلســه ای از بیــن 
آنهــا مســافر المپیــک را انتخــاب می کند. شــک نکنید 
هــر رکابزنــی کــه وضعیــت بهتــری در اســتقامت جــاده 
ــرای المپیــک  دارد و دارای رنکینــگ بهتــری اســت، ب
انتخــاب می شــود. از طــرف دیگــر رویکــرد فدراســیون 
هــم جوانگرایــی اســت تــا رکابزنــان بــرای چنــد ســال 

بتواننــد بــرای تیــم ملــی کار کننــد.«
 

هر کسی آماده باشد، مسافر می شود
وفایــی، حفــظ روحیــه رقابتــی بیــن رکابزنــان را طبیعــی 
می داند: »فضای بین اردونشــینان رقابتی اســت چرا 
کــه المپیــک رویــداد بزرگــی اســت و هــر ورزشــکاری 
آرزوی حضــور در آن را دارد. هرچنــد رکابزنــان بــرای 
حضــور در قهرمانــی جهــان هــم بایــد ســهمیه بگیرنــد، 
اما کار راحت تر از المپیک اســت. رقابت در المپیک 
خیلــی بیشــتر و ســخت تر از قهرمانــی جهــان اســت 
و هــر ورزشــکاری آماده تــر باشــد، شــانس حضــور در 
المپیــک را دارد. شــاید آمادگــی رکابزنــان اردونشــین 
نزدیــک بــه هــم باشــد تــا حــدی کــه انتخــاب مســافر 
ــرای  ــزن ب ــا رکاب ــد تنه ــا بای ــد، ام پاریــس را ســخت کن
رقابــت در میــدان ســخت المپیــک آمــاده، آمــاده 

باشــد.«
 

رکابزن المپیکی، دوچرخه جاده می خواهد
او دربــاره دوچرخــه جدیــد بــه رکابــزن المپیکــی بــرای 
پاریــس می گویــد: »بایــد ببینیــم چــه کســی انتخــاب 
می شــود و شــرایطش بــه چــه ترتیبــی اســت چــون 
ســهمیه مــا ســهمیه اســتقامت جــاده اســت، پــس 

نیــاز بــه دوچرخــه اختصاصــی جــاده دارد.«

 zرکابزنی

مهری رنجبر
روزنامه نگار


